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خبر

قطعا وقتی در نوار ساحلی شمال و جنوب کشور حرکت می 
کنید حجم زیادی ساخت و ساز را می بینید تا جایی که 
در برخی نقاط حتی دریا دیده نمی شود و تا چشم کار می 
کند ساختمان و اسکله است که حتی بسیاری از آنها بدون 
ضابطه و اصول زیست محیطی ساخته شده اند، البته نفس 
زیاده خواه انسان به همین سواحل اکتفا نکرده بلکه با خشک 
کردن بخش زیادی از دریا به ویژه در خلیج فارس اقدام به 
ساخت جزایر مصنوعی کرده که مشکلات زیست محیطی 

خاص خودشان را دارد.
وقتی به این خط ساحلی نگاه می کنید گویی دریا دارد در زیر 
بار این حجم ساخت و ساز خفه می شود در حالی که قانون 
اراضی مستحدثات ساحلی در سال ۱۳۵۴ تصویب شد که در 
زمان خود یک قانون مترقی بود اما متاسفانه اراضی ساحلی 
و حریم دریاهای شمال و جنوب کشور بدون ضابطه و رعایت 
این قانون استحصال، تخریب و تغییر کاربری داده شده اند، 
در واقع براساس این قانون عرض حریم دریای خزر ۶۰ متر 
از آخرین نقطه پیشرفتگی آب و عرض حریم خلیج فارس و 
دریای عمان ۶۰ متر از آخرین نقطه مد تعریف شده است اما 

ظاهرا اجرا نمی شود.
در کنار ساخت و سازهای ساحلی، ایجاد جزایر مصنوعی هم 
رمق محیط زیست خلیج فارس را گرفته است، ساخت جزایری 
مانند النخیل، جهان، جمیرا، نخل دیرا و جبل علی در آبهای 
نیلگون خلیج فارس به حدود دو دهه قبل بر می گردد، البته 
این فقط مختص آبهای جنوبی کشور نیست بلکه جمهوری 
آذربایجان با احداث ۴۱ جزیره  مصنوعی با عنوان کاسپین در 
دریای خزر در شهر باکو ، پایتخت این کشور گام های بلندی 
در این زمینه برداشته که این کار را با هدف جذب توریست 
انجام داده است، از سوی دیگر جمهوری ترکمنستان نیز قصد 
دارد یک جزیره مصنوعی بسیار بزرگ در دریای خزر احداث 
کند، همچنین اوایل امسال بود که شهردار نوشهر از احداث 
نخستین جزیره مصنوعی کشور در دریای خزر به عنوان هدیه 

قرن رونمایی کرد.
در طراحی این جزیره منحصر به فرد از گل ارُکیده از گل های 
زیبا و خاص منطقه نوشهر الهام گرفته شده و دو برج آن نیز 
برگرفته از میوه بلوط جنگل های هیرکانی است و در ساخت 
آن تمام مسائل محیط زیستی اعمال خواهد شد، این جزیره 

در فاصله یک کیلومتری ساحل در عمق چهار و نیم تا هفت 
متر آب ساخته می شود که با یک پل و عرشه به ساحل 

وصل می شود.
در نگاه اول ساخت جزایر در دل دریا کار هیجان انگیز و قشنگی 
به نظر می رسد اما آیا عواقب زیست محیطی این ساخت و 
سازها هم در طراحی ها دیده می شود؟ البته ساخت جزایر 
مصنوعی در دریاها مختص به زمان ما نیست در واقع به رغم 
تصوراتی که ساخت جزایر مصنوعی روشی امروزی است اما در 
بسیاری از نقاط جهان سابقه طولانی دارد و قدمت ساخت آن 
به زمان های دور بر می گردد، انواع مختلفی از جزایر مصنوعی 
باستانی مانند کرانوگ که به دوران ماقبل تاریخ بر می گردد در 
اسکاتلند و ایرلند کشف شده است؛ همچنین مراکز تشریفاتی 
نانمادول در میکرونزی و جزایراوروس در دریاچه تیتیکاکا جزو 

اولین جزایر مصنوعی هستند.
شهر باستانی آزتک  در تنوشتیتلان در مکزیک امروزی، که 
در یک جزیره کوچک طبیعی در دریاچه تکسکوکو واقع شده 
بود و دور تا دورش با جزایر مصنوعی معروف به شینامپاس  
شهر  بود.  شده  احاطه  کشاورزی  برای  استفاده  منظور  به 
تنوشتیتلان )مکزیک فعلی(، در هنگام ورود اسپانیایی ها، 
۲۵۰ هزار نفر سکنه داشته است برخی از این جزایر مصنوعی 
النخیل، جهان،  هستند، در حالیکه ساخت جزایری مانند 
جمیرا، نخل دیرا و جبل علی در آبهای نیلگون خلیج فارس به 

حدود دو دهه قبل بر می گردد.
حال چرا در چند سال اخیر ایجاد این جزایر و به طور کلی 
ساخت و ساز در سواحل دریاها مشکل ساز شده و از سوی 
مقامات کشورها و دوستداران محیط زیست مورد مخالفت 
قرار می گیرد که به اعتقاد کارشناسان به توان اکولوژیک و 
خودپالایی طبیعت بر می گردد در واقع با افزایش جمعیت 
و بالا رفتن تولید پسماند، انواع آلودگی ها و سرایز شدن 
آنها به دریاها، توان خودپالایی طبیعت کاهش یافته است 
و همین مساله می طلبد که فشار انسان بر محیط زیست 

کاهش یابد.
در واقع طبیعت و محیط زیست به طور طبیعی توان این را 
دارد که حجم زیادی از آلودگی را از خود دور کند؛ البته در چند 
سال اخیر انسان با فشار زیادی که به طبیعت آورده این توان 
را از اکوسیستم گرفته از این رو دیگر با کوچکترین فشار، فریاد 

طبیعت بلند می شود که می توان این درد بر پیکره محیط 
زیست را با بروز گرد و غبار، خشکسالی ، سیلاب و اتش سوزی 

های مداوم مشاهده کرد.
گزارش های متعددی نشان می دهد که محیط زیست خلیج 
فارس و دریای خزر وضعیت مناسبی ندارد و بسیار شکننده 
است، ساخت سکوهای نفتی، آلودگی های ناشی از استخراج و 
کشف میدان های نفتی در آب و جابه جایی و تردد نفتکش ها، 
انتشار دود و گازهای سمی و آلوده، نشت مستقیم مواد نفتی 
به درون آب و از سوی دیگر ساخت جزایر مصنوعی باعث 
آسیب دیدگی محیط دریا و محل تخم ریزی و زندگی آبزیان 
شده و با تغییر در چرخش آب در خلیج فارس موجب ایجاد 
خسارت به محیط زیستی شده که نسل های بعدی هم حق 

استفاده از آن را دارند.
هر چند کنوانسیون ۱۹۸۲ حقوق دریاها، اجازه ایجاد جزیره 
مصنوعی در دریای سرزمینی تا ۱۲ مایل را داده است اما امروزه 
حرکت رو به رشد ساخت این جزایر، ساخت و سازهای ساحلی، 
پیچیدگی های زیست محیطی زیادی را ایجاد کرده است که 

باید مراقب آنها باشیم.
در کنار فشار ساخت و ساز اما فشار منابع آلاینده به دریا 
معضل دیگری که دامن پهنه های آبی کشور را گرفته است 
که محمود رضایی مدیر کل دفتر بررسی و مقابله با آلودگی های 
دریایی سازمان حفاظت محیط زیست گفت: چند سالی است 
که شاهد توسعه مناطق مسکونی و تمرکز صنایع در سواحل 
به  آلاینده  منابع  نفوذ  افزایش  موجب  که  هستیم  کشور 
پهنه های آبی شده و همین مساله محیط زیست دریاها را با 

چالش مواجه کرده است.
وی افزود: حضور انسان ها و بهره برداری بی  رویه و غیر اصولی 
از دریا از قدیم الایام تهدیدی برای منابع آبی بوده است، گاه 
این بهره برداری با توان خودپالایی دریا قابل جبران و جایگزینی 
است و گاه آنقدر این بهره برداری و سوء استفاده مهلک خواهد 
بود که اثرات آن تا چندین سال از بین نخواهد رفت و بدین 

طریق حیات آبزیان و زیستگاههای دریایی را تحت الشعاع قرار 
می دهد و به مرور نابود خواهد کرد.    

مدیر کل دفتر بررسی و مقابله با آلودگی های دریایی سازمان 
حفاظت محیط زیست ادامه داد: این نابودی نباید با عمر کوتاه 
و حافظه کوتاه آدمی ملموس باشد لیکن سرعت این تخریب و 
نابودی و تغییرات پیش آمده در اکوسیستم و جمعیت آبزیان 
آنقدر بالا است که حتی در نتایج یک مطالعه کوتاه مدت هم 

می تواند خود را نشان دهد.  
وی اظهارداشت: خلیج فارس بدلیل موقعیت خاص آن و جا 
دادن سفره های عظیم سوخت های فسیلی دارای شکنندگی 
بسیار بالاست و در سال های اخیر نگرانی های فراوانی را 
در ذهن متخصصان، پژوهشگران و حتی عوام بوجود آورده 
است، سرعت آلایندگی و تخریب ها از سرعت خودپالایی این 
اکوسیستم حساس پیشی گرفته و در صورتیکه همچنان ادامه 
داشته باشد دیگر اثری از حیات در آن باقی نخواهد ماند و 
حتی تا مقاوم ترین گونه های آبزی را در خود حل و نابود 

خواهد کرد.  
رضایی گفت: از جمله فعالیت های موثر بر این اکوسیستم که 
به سرعت به زوال زیستگاه ها کمک خواهد کرد؛ اسقرار صنایع 
نفت و گاز و فعالیت های غیر اصولی و خارج از چارچوب 
محیط زیست، ورود پساب ها و پسماندهای حاصل از فعالیت 
های صنایع و مناطق مسکونی در ساحل، پیشروی ساحل 
با استحصال دریا و در نتیجه تخریب حساس ترین زیستگاه 
دریایی )سواحل(، تخلیه و رهاسازی مواد نفتی به روش های 
مختلف و ورود گونه های غیر بومی به این پهنه آبی تنها 
بخشی از عوامل مخرب و تاثیر گذار بر این اکوسیستم است.   
مدیر کل دفتر بررسی و مقابله با آلودگی های دریایی سازمان 
حفاظت محیط زیست تاکید کرد: لذا کمک مردم، سازمان های 
مردم نهاد و ارائه آموزش و فرهنگ سازی از مهمترین عوامل 
جلوگیری از آلودگی های بیشتر و حفاظت از این اکوسیستم 

ارزشمند است.

وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی اعلام کرد: با فوت 
۳۴۹ نفر دیگر از هموطنان مبتلا به کووید۱۹ در شبانه روز 
گذشته تعداد جان باختگان این بیماری در ایران به ۷۳ هزار 
و ۵۶۸ نفر رسید. پنج هزار و ۴۹۹ بیمار بدحال نیز در بخش 
های آی سی یو بستری هستند و تاکنون 2 میلیون و 39 
هزار و 427 تن از بیماران، بهبود یافته و از بیمارستان ها 

ترخیص شده اند.
مرکز روابط عمومی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی 
در اطلاعیه ای اعلام کرد: تا دیروز و بر اساس معیارهای قطعی 
تشخیصی، ۱۵ هزار و ۸۷۲ بیمار جدید مبتلا به کووید۱۹ در 
کشور شناسایی شد که دو هزار و ۴۴۹ نفر از آن ها بستری 

شدند و مجموع بیماران کووید۱۹ در کشور به دو میلیون و ۵۹۱ 
هزار و ۶۰۹ نفر رسید.

وزارت بهداشت در این اطلاعیه افزود: تاکنون دو میلیون 
۳۹ هزار و ۴۲۷ نفر از بیماران، بهبود یافته یا از بیمارستان 
بیماران  از  نفر   ۴۹۹ و  هزار  پنج  اند.  شده  ترخیص  ها 
مبتلا به کووید۱۹ نیز در بخش های مراقبت های ویژه 
بیمارستان ها تحت مراقبت قرار دارند و ۱۶ میلیون و ۵۱۱ 
انجام  آزمایش تشخیص کووید۱۹ در کشور  هزار و ۹۸۷ 

شده است.
خوشبختانه تا کنون دو میلیون ۳۹ هزار و ۴۲۷ نفر از بیماران، 

بهبود یافته و یا از بیمارستانها ترخیص شده اند.

اکنون ۱۰۲ شهر کشور در وضعیت قرمز، ۲۳۵ شهر در وضعیت 
نارنجی، ۱۱۱ شهر در وضعیت زرد و صفر شهر در وضعیت 
آبی قرار دارند. بر اساس مصوبات ستاد ملی مقابله با کرونا 
مسافرت »از« و »به« شهرهای با وضعیت قرمز و نارنجی 
ممنوع است. با افزایش مبتلایان در سیستان و بلوچستان نیز 

تعداد شهرستان های آبی به صفر رسید.
وزارت بهداشت همچنین اعلام کرد: تاکنون یک میلیون و 
۱۱۵ هزار و ۷۲۲ نفر دوز اول واکسن کرونا و ۲۳۴ هزار و ۵۶۸ 
نفر نیز دوز دوم را تزریق کرده و واکسینه شده اند. مجموع 
واکسن های تزریق شده در کشور به یک میلیون و ۳۵۰ هزار 

و ۲۹۰  دوز رسید.
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»دنیای هوادار« یاد و خاطره شهدا به ویژه 
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اخیرا و در همه مقالات و مطبوعات می خوانیم که کرونا، این 
میهمان ناخوانده باعث فلان و بهمان شده است، در شرایطی که 
این ویروس منحوس همه را به به ستوه آورده است، در ابتدای 
»مهمان  را  آن  توانستیم  می  شک  بدون  اپیدمی،  این  شیوع 
ناخوانده« بخوانیم، اما حالا و در وضع کنونی به کار بردن این لفظ 

دیگر صحیح نیست.
ناخوانده کسی یا چیزی است که به طور ناگهانی و سرزده وارد 
جایی می شود دقیقا عین ویروس »کرونا« البته همان ابتدای 
امر که به کشور ما قدم رنجه کرده بود، اما در وضعیت کنونی که 
همه ما با پیامدهای این ویروس منحوس دیگر آشنا شده ایم 
و به کرات هر روز در مورد پیشگیری و جلوگیری از ابتلا به آن 
هشدار داده می شود، آیا دیگر وجود چنین معضلی که هر روز 
و هر ساعت هر کدام از ما باید منتظر حضورش باشیم سر زده و 

ناگهانی است؟ 
کافی است سری به داخل شهر، بازار، اماکن عمومی، تفریحی و... 
بزنید، براستی که اوضاع به طرز عجیبی فاجعه بار است، با یک نگاه 
سطحی می توان دریافت که، حداقل ۸۰ درصد مردم این میهمان 
را به عنوان عضوی از خانواده خود پذیرفته اند و یا کلا بی خیال 
آن هستند، در کشور ما که همه چیز وارونه است، دیگر نه کسی 

دستورالعمل های بهداشتی را رعایت می کند و نه خبری از فاصله 
گذاری اجتماعی پیدا است، گویا به واقع ویروس کرونا را همانند 
باقی مشکلاتمان چون گرانی و تورم پذیرفته ایم، ملت غیور ایران 
در برخورد با کرونا هم به خوبی نشان داد که تعجیب پوست کلفت 

است و تحت هر شرایطی کم نخواهند آورد.
اما دیگر چه باید رخ دهد که ما این ویروس تلخ و کشنده را را به 
مضحکه نگیریم؟ آیا درد و غم از دست دادن عزیزان و هموطنمان 
کار آسانی شده است؟ یا اینکه افزایش ملال آور تعداد آمار مرگ و 
میر روزانه دیگر برایمان اهمیتی ندارد و به امری عادی بدل شده؟ 
واقعا چرا برخی افراد این قدر فقر فرهنگی دارند که حتی از زدن 
یک ماسک ساده هم حذر می کنند؟ سری به پمپ بنزین ها بزنید 
یا نیم نگاهی به تجمعات و مراسمات داشته باشید، تا عمق این 

فاجعه انسانی را دریابید.
ختم کلام، با شرایط قمر در عقرب فعلی کرونا در کشور عزیزمان، 
دیگر جای هیچ درنگی برای مسئولان امر وجود نخواهد داشت، 
زیرا اگر اقدامات لازم جهت تسهیل مباررزه با کرونا ویروس انجام 

نشود بزودی شاهد فاجعه بزرگتری در این زمینه خواهیم بود.

یک شرکت دانش بنیان موفق شد محصول اسپری تصفیه آب و 
هوا را با استفاده از فناوری نانو فرآیند تصفیه آب و هوا را یک 

گام به جلو حرکت دهد.
مازیار مؤمنی مدیرعامل این شرکت دانش بنیان، با بیان اینکه،  
می کند،  فعالیت  سلامت  و  انرژی  آب،  حوزه  در  شرکت  این 
افزود:ما تلاش داریم تا تمرکز خود را بر روی محصولاتی قرار 
نیز  نوآوری  روز  فناوری های  از  برخورداری  بر  دهیم که علاوه 

داشته باشند.
وی ادامه داد: یکی از محصولات ما نانو فتوکاتالیست است 
که در صنعت تصفیه آب، پساب و تصفیه هوا کاربرد دارد. این 

محصول برای تصفیه نیاز به دستگاه خاصی ندارد و از طریق 
ایجاد یک لایه نازک بر روی اجسام و سطوح مرتبط با هوا یا آب، 

می توان آن سطح را به یک سیستم خودکار تصفیه تبدیل کرد.
مومنی افزود: برای مثال می توان این ماده را بر روی سطح یک 
دیوار یا یک میز اسپری کرد و آن سطح هوا را تصفیه می کند. 
همچنین دیواره استخر آب یا پساب نیز از طریق چسپاندن این 
ماده به یک سامانه خودکار تصفیه آب و پساب تبدیل می شود. 
وی در خصوص قیمت این محصول نیز اظهارکرد: قیمت این 
محصول نانویی بسیار کمتر از محصول نمونه مشابه خارجی 

است، در حالی که از نظر کیفیت چیزی از آن کم ندارد.

استاندار البرز با اشاره به تعطیلی کسب و کارها به علت شیوع موج 
چهارم کرونا در استان، از شهرداری خواست، هزینه عوارض واحدهای 
صنفی را پس از سه از زمان تعطیلی بدون اعمال جریمه دیرکرد 

دریافت نمایند.
عزیز اله شهبازی روز گذشته در نشست ستاد مقابله با کرونا استان 
البرز افزود: شهرداری ها مکلف هستند تا به این موضوع توجه ویژه 
داشته باشند چرا که واحدهای صنفی به علت شیوع موج چهارم کرونا 

دچار آسیب شدند.
وی ادامه داد: همراهی و همکاری واحدهای صنفی با ستاد مقابله با 
کرونا در استان البرز ستودنی است چرا که حجم گسترده ای از مشاغل 

صنفی به خاطر مهار کرونا در البرز دست از کار کشیدند.
استاندار البرز گفت: اتاق اصناف استان و روسای اتاق های شهرستان 
های البرز نهایت همکاری را برای اعمال مصوبات ستادهای استانی 

و ملی دارند.
شهبازی بیان داشت: شرایط البرز با استان های دیگر قابل مقایسه 

نیست اما از ابتدای شیوع بیماری کووید ۱۹ تاکنون اصناف استان 
بیشترین همکاری را برای توقف بیماری داشته اند و طی بازدید های 
مستمر میدانی می توانم بر این همکاری دلسوزانه در استان گواهی 
بدهم. وی افزود: روند اجرای محدودیت ها از سوی اصناف شگفتی 
ساز بوده و برای بسیاری باور کردنی نیست اما این قشر با تبعیت 
گسترده از مصوبات ستادهای استانی و ملی گام موثری در مهار کرونا 
برداشتند. استاندار البرز گفت: ایجاد بسترهای سلامت و امنیت ۲ 
مقوله مهم و اساسی است که باید مورد توجه جدی مسئولان استان 
قرار گیرد. شهبازی از معاونان هماهنگی امور اقتصادی و سیاسی، 
امنیتی و اجتماعی خواست بیش از پیش به مطالبات اصناف استان 
توجه کنند. وی با بیان اینکه ایجاد بسترهای سلامت و امنیت ۲ 
مقوله مهم و اساسی است که باید مورد توجه جدی مسئولان استان 
قرار گیرد، ادامه داد: از معاونین هماهنگی امور اقتصادی و سیاسی، 
امنیتی و اجتماعی به جد انتظار دارم که مدافع حقوق اصناف البرز 

باشند.

نه؛ کرونا دیگر میهمان ناخوانده نیست!

به همت یک شرکت دانش بنیان محقق شد؛

بومی سازی یک محصول نانویی برای تصفیه آب و هوا

»شهبازی« تاکید کرد:

عوارض اصناف البرز سه ماه پس از تعطیلی کرونا پرداخت شود

»معاون وزیر صنعت« خبر داد:

پیگیری برای تخصیص ارز مورد
 نیاز صنعت دارو

۵۰۰ مقاله به کنگره های بین المللی طب
 تولید مثل و ژنتیک یزد واصل شد

نگاه

محیط زیست

در شهر

سلامت و بهداشت

معاون امور صنایع وزارت صنعت، معدن و تجارت از 
برنامه ریزی برای تخصیص ارز مورد نیاز صنعت دارو 

با همکاری سازمان غذا و دارو خبر داد.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از وزارت صنعت، 
معدن و تجارت، »مهدی صادقی نیارکی« در نشست 
داروهای  صنایع  صاحبان  سندیکای  با  مشترک 
انسانی ایران، با اشاره به برنامه ریزی وزارت صنعت 
برای تامین مواد اولیه مورد نیاز صنایع، از پیگیری 
برای تخصیص ارز مورد نیاز صنعت دارو با همکاری 

سازمان غذا و دارو خبر داد.
با  همچنین  صنعت  وزارت  صنایع  امور  معاون 
تاکید بر ضرورت تسهیل فرآیند تولید و پشتیبانی 
راستای  در  را  نشست  این  برگزاری  صنعتگران،  از 

مانع زدایی و پشتیبانی از صنعت دارو اعلام کرد.
صاحبان  سندیکای  اعضای  گزارش،  این  برپایه 
صنایع داروهای انسانی نیز در این نشست با طرح 

چالش هایی نظیر تامین ارز مورد نیاز، تامین مواد 
اتخاذ  خواستار  تولید،  هزینه های  افزایش  و  اولیه 
راهبردی  صنعت  این  مشکلات  رفع  برای  تدابیری 

شدند.
پارسال بنا به مصوبه ستاد اقتصادی دولت، سقف 
هشت میلیارد دلار ارز با نرخ ۴۲۰۰ تومان به منظور 
تامین کالاهای اساسی به تفکیک ۵.۵ میلیارد دلار 
برای اقلام کالای اساسی )ذرت، دانه روغنی، روغن 
خام، کنجاله، جو و گندم(، ۱.۵ میلیارد دلار برای دارو 
نظر  در  پزشکی  تجهیزات  برای  دلار  میلیارد  و یک 

گرفته شد.
اواخر اسفند ماه ۹۹ رییس کل بانک مرکزی گفت: 
با وجود کاهش شدید درآمدهای نفتی دولت، بانک 
نرخ  با  دلار  میلیارد  ارز ۱۰  تامین  به  موفق  مرکزی 
و  دارو  اساسی،  کالاهای  واردات  برای  ترجیحی  ارز 

نهاده های دامی و مواد اولیه واحدهای تولیدی شد.

دبیر علمی نهمین کنگره بین المللی طب تولید مثل 
یزد از وصول ۵۰۰ مقاله علمی به دبیرخانه این کنگره 
و چهارمین کنگره بین المللی ژنتیک که به میزبانی 
پژوهشکده علوم تولید مثل دانشگاه علوم پزشکی 

شهید صدوقی یزد برگزار می شود، خبر داد.
نشست  در  چهارشنبه  روز  نژاد  طبیب  نسیم  دکتر 
تشریح برنامه های این دو کنگره بین المللی گفت: 
از ۵۰۰ مقاله رسیده به دبیرخانه علمی این دو کنگره، 
۳۰۰ مقاله دانشجویی است که از بین این مقالات ۱۵ 
مقاله برتر در زمینه تولید مثل و ژنتیک برای ارائه در 
کنگره انتخاب شده که تمامی ارائه های این کنگره 
به دلیل شیوع کرونا به صورت ویدئوکنفرانس انجام 

می شود.
 ۵۷ کنگره  دو  این  در  مجموع  در  داد:  ادامه  وی 
مقاله در قالب سخنرانی و ۲۰۵ مقاله نیز در قالب 
پوستر پذیرفته شده که ۱۰ مقاله خارجی از کشورهای 
قالب سخنرانی  در  ترکیه  و  هلند  مالزی،  اندونزی، 
ارائه می شود و علاوه بر آن سخنرانان مدعو نیز از 

اسپانیا،  ایتالیا،  آلمان،  کانادا،  آمریکا،  کشورهای 
استرالیا، نیوزلند، ترکیه، عمان ، هلند و انگلستان تازه 
ترین دستاوردهای علمی در حوزه تولید مثل و ژنتیک 

را ارائه می کنند.
کیفی  و  کمی  تغییرات  خصوص  در  نژاد  طبیب 
با  مقایسه  در  کنگره  دو  این  در  ارائه شده  مقالات 
دوره قبل خاطر نشان کرد: تعداد مقالات رسیده به 
دبیرخانه در دوره گذشته ۳۰۰ مقاله بود که در این 
دوره به ۵۰۰ مقاله افزایش یافته و از نظر کیفی نیز 
علمی همایش،  دبیرخانه  بررسی های  به  توجه  با 
کیفیت مقالات نیز در مقایسه با دوره های قبل ارتقا 

قابل توجهی داشته است.
مثل  تولید  علوم  پژوهشکده  سقط  مرکز  مسئول 
دانشگاه علوم پزشکی شهید صدوقی یزد نیز در این 
نشست گفت: ۷۰ مقاله در بخش ژنتیک به چهارمین 
کنگره بین المللی یزد واصل شده که ۱۷ مقاله برای 

ارائه در این کنگره انتخاب شده است.
دکتر نسرین قاسمی افزود: مقالات این کنگره در قالب 
چهار وبینار ناباروی زنان، ناباروری مردان، تشخیص 
های قبل از تولد )لانه گزینی( و طب شخصی که 
متناسب با ویژگی های ژنتیکی افراد درمان تجویز می 

شود، ارائه خواهد شد.
دانشجویی  جشنواره  و  بین المللی  کنگره  نهمین 
طب تولید مثل از ۲۳ تا ۲۶ اردیبهشت ماه جاری و 
چهارمین کنگره بین المللی ژنتیک نیز در روزهای ۳۰ 
و ۳۱ اردیبهشت ماه جاری به دلیل شیوع کرونا به 
صورت ویدئوکنفرانس با حضور شرکت کنندگانی از 
داخل و برخی محققان خارجی به میزبانی پژوهشکده 

علوم تولید مثل یزد برگزار می شود.

روز جهانی قدس گرامی باد

فرشیدگلهداری

نویسندهوخبرنگار
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شهری

رئیس پلیس آگاهی استان البرز از کشف یک فقره 
قتل در دور دورهای خیابانی  منطقه عظیمیه کرج 

خبر داد.
سرهنگ محمد نادر بیگی با اعلام این خبر بیان کرد: 
در پی اعلام مرکز فوریت های پلیسی ۱۱۰ مبنی بر وقوع 
یک فقره تصادف منجر به فوت در منطقه عظیمیه، 
بررسی  برای  رسالت  کلانتری ۱۴  ماموران  بلافاصله 

موضوع به محل حادثه اعزام شدند.
وی افزود: در تحقیقات اولیه ماموران مشخص شد  
که متوفی به وسیله یک دستگاه خودرو سانتافه مورد 
اصابت قرار گرفته و خودرو مذکور از محل متواری شده 

است.
 رئیس پلیس آگاهی استان البرز اظهار کرد: با توجه 
به اینکه احتمال به قتل رسیدن متوفی به وسیله 
راننده خودرو سانتافه متصور بود، پرونده به اداره جرایم 

جنایی پلیس آگاهی ارجاع شد.
این مقام انتظامی تصریح کرد: در ادامه کارگاهان  با 
انجام تحقیقات میدانی و به کارگیری اقدامات پلیسی 
هویت صاحب خودرو سانتافه را شناسایی و با دعوت 
او به پلیس آگاهی متوجه شدند که  در تاریخ وقوع 
قتل نامبرده خودرو خود را به منظور فروش در یک 
تصادف  و  بود  گذاشته  امانت  به  خودرو  نمایشگاه 

توسط عوامل مرکز فروش صورت گرفته است.
سرهنگ نادربیگی ادامه داد: بلافاصله با هماهنگی 

خودرو  نمایشگاه  عوامل  از  نفر  چهار  قضایی  مقام 
پیش گفته دستگیر و در تحقیقات صورت گرفته از 
آنها مشخص شد که در روز حادثه به منظور دوردور  
کردن در منطقه عظیمیه خودرو سانتافه را از نمایشگاه 
خارج و در هنگام گشت زنی با مقتول درگیر شده اند 
که در یک زد و خورد راننده خودرو مقتول را زیر گرفته 

و بلافاصله از محل متواری شده اند.
رئیس پلیس آگاهی استان البرز خاطرنشان کرد: با 
تکمیل پرونده متهمان برای انجام مراحل قانونی به 

مراجع قضایی منتقل شدند.
سرهنگ نادر بیگی یادآور شد: آموختن مهارت کنترل 
چنین  این  تلخ  حوادث  وقوع  از  می تواند  خشم  

پیشگیری کند.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی البرز گفت: متاسفانه در ۲۴ ساعت 
گذشته ۱۹ بیمار کووید ۱۹ جان خود را از دست داده اند و مجموع 
جان باختگان این بیماری در استان به  ۳۶۳۴ نفر رسیده است.

دکتر محمد فتحی در خصوص آخرین وضعیت کرونا در البرز، 
گفت: در ۲۴ ساعت گذشته،  ۱۲۲ بیمار با علائم کووید ۱۹ در مراکز 

درمانی استان بستری شده اند.
وی افزود: مجموع کل  موارد بستری شامل قطعی، محتمل و 
مشکوک از ابتدای شیوع کرونا تا امروز در استان البرز ۴۰ هزار و 

۳۸۱  نفر است.
فتحی با بیان اینکه در حال حاضر  تعداد ۹۹۳ نفر شامل موارد 
قطعی، محتمل و مشکوک در مراکز درمانی بستری هستند افزود: 
از این تعداد، ابتلای  ۵۳۸  نفر به بیماری  کووید ۱۹، تا این تاریخ 

قطعی شده است.
وی افزود: متاسفانه در ۲۴ ساعت گذشته ۱۹ بیمار کووید ۱۹ جان 
خود را از دست داده اند و مجموع جان باختگان این بیماری در 

استان به  ۳۶۳۴ نفر رسیده است.
فتحی در پایان تصریح کرد: خوشبختانه از ابتدای شیوع کرونا تا 

کنون ۳۵ هزار و ۷۴۶ از مراکزدرمانی ترخیص شده اند.

کارگاه های آموزشی مهارت های اجتماعی برای مربیان مهدهای 
کودک و پیش دبستان استان البرز، توسط معاونت اجتماعی و 

پیشگیری از وقوع جرم دادگستری البرز برگزار می شود.
جعفر داراب خانی معاون قضایی، اجتماعی و پیشگیری از 
اجرای  ضرورت  تشریح  ضمن  البرز،  دادگستری  جرم  وقوع 
این کارگاه ها گفت: براساس پژوهش های انجام شده، ریشه 

اغلب مشکلات اجتماعی، شخصی و رفتاری انسان، در ضعف 
دوران  مهمترین  و  است  اجتماعی  پایه  مهارتهای  یادگیری 
یادگیری غیرمستقیم این مفاهیم، سنین 2 تا 7 سالگی به 
خصوص طلایی ترین دوران رشد، یعنی بین 3 تا 5 سالگی 

است.
این مقام قضایی افزود: به همین خاطر انجام برنامه »ارتقای 
دانش، نگرش و مهارت والدین و مربیان به منظور رشد و تربیت 
صحیح نسل آینده ساز جامعه با رویکرد پیشگیری از ابتلا به 

آسیب اجتماعی« در دستور کار این معاونت قرار گرفت.
وی خاطرنشان کرد: در این کارگاه ها که به صورت مجازی برگزار 
می گردد، قانون حمایت از کودکان، مدیریت هیجانات و مهارت 
های اجتماعی پایه، بازی های هدفمند، مهارت ارتباط مؤثر 
با کودکان، بررسی و تحلیل نیازهای کودکان و...، به مربیان 

آموزش داده می شود.
دبیر شورای پیشگیری از وقوع جرم استان البرز گفت: در این 
دوره ها که در زمستان سال 99 برگزار شد و در سال جاری نیز 
استمرار دارد، 250 مربی در 18 کارگاه )بیش از  1200 نفر ساعت( 

آموزش دیدند.

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان البرز از آغاز فراخوان 
تعاونگران استان به منظور ثبت نام در شانزدهمین جشنواره 

تعاونی های برتر خبر داد.
حسین فلاح نژاد،مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان البرز 
گفت: شانزدهمین جشنواره ملی تعاونی های برتر در سال ۱۴۰۰ با 
هدف ترویج و توسعه فرهنگ تعاون و آشنایی با نقش و جایگاه 
کسب و کارهای تعاونی در توسعه اجتماعی و اقتصادی ایران 
اسلامی و معرفی شرکت های تعاونی پیشتاز، پیشگام و موفق، 

برگزار می شود.
مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان البرز با اشاره به نحوه 
ثبت نام در این جشنواره افزود: از مدیران  تعاونی های فعال و 
در حال بهره برداری دعوت می شود برای حضور در فرایندهای گام 
به گام شانزدهمین جشنواره ملی تعاونی های برتر از تاریخ ۱۸ 
اردیبهشت نسبت به بهنگام سازی اطلاعات تعاونی تحت مدیریت 
خود در سامانه جامع و هوشمند بخش تعاونی کشوراقدام کنند.

بهنگام سازی اطلاعات در سامانه جامع و  نژاد گفت:   فلاح 
هوشمند بخش تعاونی کشور و کسب رتبه اعتباری مناسب، شرط 

لازم برای تکمیل پرسشنامه اختصاصی جشنواره است.

پرسشنامه  تکمیل  ،امکان  سازی  بهنگام  از  پس   : افزود  او 
شانزدهمین جشنواره ملی تعاونی های برتر برای تعاونی های 

واجد شرایط فراهم خواهد شد .
فلاح نژاد گفت: تجلیل وتقدیر از تعاونگران برتر استان پس از طی 
مراحل بررسی های تخصصی در بخش تعاون استان و کشور در 

ایام هفته تعاون در شهریور ماه هر سال برگزار خواهد شد.

مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان البرز اعلام 
کرد که این نهاد در بخش ساماندهی گلزار شهدا ،رتبه 

برتر کشور را به خود اختصاص داده است.
سلیمان رستمیان گفت: تا پایان سال گذشته بیش از 
۹۵درصد از ۱۶۸ گلزار استان البرزز بهسازی شد و  با 
اعتبارات تخصیص یافته از سازمان مدیریت و برنامه 
نیز اجرا  بودجه به زودی  ساماندهی مابقی گلزارها 

خواهد شد.
مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان البرز اظهار 
داشت: با توجه به اینکه استان البرز در دامنه رشته کوه 
های البرز واقع شده و برودت هوا در فصل زمستان 
سبب آسیب گلزارشهدا میشود لذا انتظار می رود برای 
پیشگیری از تخزیب گلزارها همه ساله اعتباراتی دراین 

بخش اختصاص یابد.
رستمیان با اشاره به فرمایشات امام خمینی)ره( که 
فرمودند »گلزارهای شهدا زیارت گاه اهل یقین است«، 

گلزارهای شهدا را بستری برای ترویج فرهنگ ایثار 
و شهادت دانست و عنوان کرد: بهسازی گلزار شهدا 
بر اساس منویات مقام معظم رهبری صورت گرفته 

است.
وی اظهار امیدواری کرد که با استمرار تلاش ها، گام 
های موثری برای بهسازی گلزارهای شهدا به عنوان 
دارالشفاء آزادگان و احرار جهان برداشته و در دنیا شرمنده 
خانواده های معظم شهدا و در آخرت نیز شرمنده شهدا 

نباشیم.
با  شهدا  بزرگداشت  روز  با  همزمان  سال ۹۹  اواخر   
مشارکت شهرداری کرج گزار شهدای امامزاده محمد )ع( 

با صرف خفت میلیارد تومان رونمایی شد.
در این گلزار قبور مطهر یک هزارو۵۰۰ شهید دفاع مقدس  
وجود دارد، مردم استان البرز پنج هزارو۲۵۰ شهید در 
دوران دفاع مقدس و مدافع حرم تقدیم آرمان های 

دینی و الهی کرده اند.

اولین پایگاه پژوهش ملی میراث فرهنگی کشور روز 
چهارشنبه در مجموعه کاخ تاریخی مروارید مهر شهر 

استان البرز فعالیت خود را آغاز کرد.
شهباز محمودی کوهی سرپرست  پایگاه پژوهشی ملی  
میراث فرهنگی البرز گفت: برنامه ریزی های لازم با هدف 
جلب مشارکت نهادهای مربوطه به منظور ساماندهی 
بنای کاخ مروارید در دستور کار این پایگاه پژوهشی 

قرار گرفته است.
وی با اشاره به ساماندهی محوطه مجموعه  کاخ تاریخی 
مروارید با همکاری شهرداری کرج طی سال های اخیر  
بیان داشت : در حوزه ساماندهی، مرمت و حفاظت 
قبیل  از  برنامه هایی  مراوارید  بنای  کاخ  و  معماری 
مطالعه و آسیب شناسی کالبد اثر، رفع خطر و حفاظت 
معماری  آرایه های  اضطراری  مرمت  بنا،  اضطراری 
روزرسانی  به  و  ترمیم  فرسایش،  و  خطر  معرض  در 
تأسیسات موجود در بنا، مطالعه و طراحی سازه های 
گردشگری، پایش فنی، طراحی و ایجاد مانیتورینگ اثر 
و محوطه پیرامونی و فتوگرامتری)عکاسی ابرنقطه( از 

کالبد اثر پیش بینی شده است.
محمودی کوهی افزود: در صورت فراهم بودن شرایط 

برنامه های پیش بینی شده در حوزه های گردشگری و 
فرهنگی از جمله طراحی و راه اندازی سایت پایگاه و 
معرفی از طریق فضای مجازی، تهیه کلیپ تور مجازی، 
برگزاری برنامه های فرهنگی و مناسبتی، جلب مشارکت 
و استفاده از ظرفیت انجمن های مردم نهاد و اصحاب 
رسانه به منظور بهره مندی هر چه بیشتر اجرایی خواهد 

 شد.
سرپرست پایگاه پژوهشی ملی البرز گفت: همچنین 
ایجاد مرکز مطالعات معماری با محوریت مجموعه 
کاخ مروارید، ایجاد مرکز آرشیو اسناد)نسخ خطی، چاپی، 
عکس( در بخشی از مجموعه، ایجاد مرکز بانک اطلاعات 
مشاهیر استان، برگزاری نشست های تخصصی، فرهنگی 
گردشگری،  ظرفیت های  معرفی  هدف  با  علمی  و 
فرهنگی و معماری استان از جمله سایر اقدامات اجرایی 

و پیش رو محسوب می شود.
استان البرز دارای حدود ۵۵۰ اثر تاریخی و طبیعی است 
که حدود ۳۲۰  اثر آنها ثبت ملی شده است، کاخ تاریخی 
مروارید دهه ۴۰ با معماری منحصر به فرد در منطقه 
مهرشهر کرج در زمینی به مساحت ۱۱۰ هکتار احداث 

شده است.

قتل هنگام دور دور با سانتافه امانتی! کرونا جان ۱۹ نفر دیگر را در البرز گرفت

بنیاد شهید البرز رتبه برتر کشور را کسب کرد

آغاز فعالیت اولین پایگاه پژوهش ملی میراث فرهنگی کشور در البرز

البرز« چه خبر؟

ارائه آموزش های پیشگیرانه به مربیان مهدهای کودک 
و پیش دبستان استان البرز 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان البرز خبر داد:

آغاز ثبت نام در شانزدهمین جشنواره ملی
 تعاونی های برتر در البرز

»دنیای هوادار« یاد و خاطر زنده یاد »بهرام صادقی«
 - نویسنده فقید - را گرامی می دارد
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»دنیای هوادار« یاد و خاطر زنده یاد »عبدالمحمد آیتی« فرهنگی
- پژوهشگر، نویسنده و مترجم فقید - را گرامی می دارد

قدیما تو ده ما قرار بود جاده بكشن
یكی بود معروف به »محمد بازنده«!

زنش به اسم كمك به بیوه زنان روستا از تعاون روستایی 
پول برداشته بود و زده بود به بدن! زن و شوهر گردنشون 
كلفت بود و پول تعاونی را پس نمی دادند شوهر طرف 

صدبار تو انتخابات شورای روستا كاندید شده بود ولی مردم 
روستا طفلكی را به حساب نمی آوردند و این عقده بزرگی 
برای او شده بود. برای همین تصمیم گرفت خودش تو 
روستا شورای غیرانتفاعی تشكیل دهد و به عبارتی »دولت 

در دولت«!
یک چیزی مثل همین مدرسه های غیرانتفاعی! اتفاقا 
تشكیل هم داد و گرفت و توجیهش این بود كه شورای شما 
كار كند شورای ما هم كار می كند، هركس بهتر بود هر چی 
همه جمع شدن تا حالی اش كنن كه محمدجان! قربان او 
تصدیق طیاره ات برویم، توی روستا كه دو شورا نمی شود 

حریفش نشدند كه نشدند چون گردنش كلفت بود.
تو فكر تشكیل شورای روستای »ب« مثل تیم ملی »ب« 
بود كه یكدفعه خان به قولی كه به كدخدا و شورا داده 

بود عمل نكرد و اوضاع روستا بدجوری توی هم پیچید 
كدخدا و رئیس شورا و شورا بیچاره هم كه خیلی روی خان 
و كمك هایش حساب كرده بود واچرتیدن! این بهترین 
موقعیت برای محمد بازنده بود كه شورا و كدخدا را بزنه به 
دیوار یه میخ هم روشون! و خودش بشه محبوب القلوب 

حدودِ همون 4 درصدی كه خودش جدا كرده بود!
البته مقصود از 4 درصد منظور او پولدارا بودن ولی این 4 

درصد زوردار هستن یا حداقل با زوردارها می چرخند!
از آن روز تا حالا هی می چرخن! هی می چرخن... سفرهای 
استانی می روند مثل رفیق هاله نورشون! دست تو بودجه 
می برن مثل معاونشون عیسی خان و هزار هزار كار من 
درآوردی! عجب قوه تو قوه ای شده است جناب! مثل اینكه 

تو قوه كتك خوردنش را داری؟ بسم الله...

پس از پیروزی بر تیم فوتبال کلوپ شنای 
لیگ جام تخت جمشید  به  اهواز و صعود 

)برای اولین بار(!

از راست: بهمن صالح نیا )مدافع و کاپیتان(، داود 
الماسی)خبرنگار اعزامی کیهان ورزشی(، جاوید 

جهانگیری )هافبک( و غفور جهانی )مهاجم(

اوج ادراك مدعيان!
تلنگر

نوستالژی

جهان سینما

برگردان رمان »دمیان« هرمان هسه به فیلم
تهیه کنندگان فیلم »اسنودن« با اقتباس از رمان مشهور هرمان هسه 
یک فیلم سینمایی می سازند، اریک کوپلوف و فیلیپ 
شولتس-دیل »دمیان« هرمان هسه را انتخاب 
کرده اند و می خواهند با اقتباس از این رمان یک 
فیلم سینمایی بسازند، نیک کریس فیلمنامه 
لاسکاریس  آندری  همکاری  با  را  فیلم  این 

فیلمبردار فیلم »درباره الکس« با هم نوشته اند.

خرید »بایوس« با بازی تام هنکس توسط »اپل تی وی پلاس«
کمپانی آمبلین اینترتینمنت سازنده اثر علمی -تخیلی »بایوس« 

با بازی تام هنکس است، این کمپانی تصمیم 
داشت این اثر را از طریق شرکت یونیورسال 
پیکچرز در ماه آگوست در سینماها عرضه کنند، 
اما با توافقی، اپل تی وی پلاس نام فیلم را به 
»فینچ« تغییر داده است، با این قرار داد، کمپانی 

اپل دومین فیلم تام هنکس را خریده است.

لغو قانون ضدعفونی کردن سالن های سینما در آمریکا
قانون  از  آمریکا  سینمای  صاحبان  ملی  انجمن 
ضدعفونی کردن سالن ها در بین هر نمایش 
فیلم عقب کشیده است، از زمان بازگشایی 
سینماها در پایان سال ۲۰۲۰، آن ها تلاش 
می کردند برای در امان نگه داشتن مخاطبان 
از کووید ۱۹، سالن ها را در بین هر نمایش 
ضدعفونی کنند، هنوز هم سینماها به عادت قبلی 

خود به ضدعفونی سالن ها مشغول هستند.

سعیدشفیعیان

نویسنده

مرگ ۱۳ نفر در سال گذشته و ۲ نفر 
در روزهای اخیر در آبراهه ای که حیات 
باغ  سرزندگی  مایه  و  درختان  بخش 
های این مسیر است، دل هر شنونده 
ای را به درد می آورد. دادستان فردیس 
پس از بازدیدی از منطقه سقوط غرق 
شدگان اخیر، تشکیل جلسه فوری و 
پیگیری جدی این موضوع را در دستور 

کار قرارداد.
حسین ناصر خاکی دادستان فردیس 
در خصوص ایمن سازی کانال آب واقع 
در فردیس و مشکین دشت، بیان کرد: 
از سال 98 تا کنون هیچ گزارشی در 
خصوص این کانال آب داده نشده است! 
زمین  روی  سال ها  از  بعد  پروژه  این 
مانده است و هنوز به نتیجه نرسیده! 
حالا انتظار دارم بدون فوت وقت موارد، 
پیگیری  شود و دیوار کشی کانال آب 

صورت بگیرد.
وی خطاب به شهرداری ها، خاطرنشان 
کرد: برای ایمن سازی کانال آب میل 
گرد نگذارید که دزدیده شود؛ دیوار کشی 
کنید. شهرداری کرج نیز موظف است 

ایمن سازی انجام دهد و نقاط حادثه 
خیز را شناسایی کند. در این خصوص 
ارسال  ای  نامه  نیز  کرج  دادستان  به 

خواهم کرد.
این مقام قضایی تصریح کرد: یک بار 
دیگر چنین موردی دیده شود، به عنوان 
قتل عمد مسؤولان امر باید پاسخگو 
باشند. چرا که مسؤول حفاظت از کانال 
قانون مجازات  به  با توجه  و  هستند 
انجام  شک  بدون  مهم  این  جدید 
خواهد شد. نمی توانیم مسؤول باشیم 

و منفعلانه شاهد مرگ مردم باشیم!
ناصرخاکی افزود: نمی توانید فقط نفع 
بگیرید و نسبت  را در نظر  کانال آب 
به ضررها بی توجه باشید؛ نمی توانید 
نسبت به جان مردم بی تفاوت باشید. 
اگر همچنان بی تفاوت بمانید، 10 ها نفر 
دیگر ممکن است در کانال آب سقوط 

کنند و جان خود را از دست بدهند.
اقدامات  بعد  هفته  کرد:  تأکید  وی 
عمرانی ایمن سازی این کانال باید آغاز 
شود، اگر انجام نشود قسم می خورم که 
همه مسؤولان مربوطه را بازداشت کنم؛ 
با هیچ کس تعارفی نداریم. زمانی که 
می توانیم کاری کنیم تا جان کمتری 
از بین برود، چرا باید بی توجه بمانیم؟

این مقام مسئول اظهار کرد: بدون شک 
سال 1400 با ایمن سازی کانال آب، دیگر 
شاهد فوت افراد در کانال نخواهیم بود؛ 
ما مسئول هستیم و باید نسبت به 

وظایف خود پاسخگو باشیم.

دو اتفاق همزمان در فوتبال ایران افتاده که جای تامل 
بسیاری دارد.

اتفاق اول اینجاست که فدراسیون فوتبال یک افطاری 
برای برخی رسانه ای ها برگزار کرده و نفری ده میلیون 
تومان هدیه و زعفران و پسته و... هدیه داد که نوش 
جان همکاران رسانه ای و این حق آن هاست! ولی 
کاش فدراسیون فوتبال همه رسانه ها را می دید نه 

تنها این تعداد محدود را.
این  و مصادره  فوتبال  فدراسیون  در  قفل  بعد  خبر 
ساختمان و ساختمان باشگاه پرسپولیس از سوی 

شرکت شستا است.
شستا پول ویلموتس را به صورت دستوری از طرف 
به  قرضی  صورت  به  جمهور  رئیس  اول  معاون 
فدراسیون فوتبال داده است و حالا که مدتها از موعد 
مقرزر باز پس دهی پول گذشته شستا به طور قانونی 
اقدام کرده و ساختمان های بنام فدراسیون فوتبال را 

مصادره کرده است.
عمومی  روابط  سرپرست  اول  مورد  خصوص  در 
فدراسیون فوتبال گفته است:»میزبان مراسم افطاری و 
جلسه با سردبیران خبرگزاری ها و سایت های ورزشی 
، فدراسیون فوتبال نبوده و آن ها )سردبیران( میهمان 

باشگاه سایپا بوده اند«.
وی ادامه داده است: فدراسیون فوتبال آنقدر وضعش 
خوب نیست که بتواند به هر سردبیر 10 میلیون تومان 
و زعفران و آجیل بدهد و برای یک شب 200 تا 300 

میلیون تومان هزینه کند«.

به گفته سرپرست روابط عمومی فدراسیون فوتبال 
هزینه تمام ریخت و پاش های اخیر در فدراسیون 

فوتبال  برعهده باشگاه سایپا بوده است.
حال پرسشی که مطرح می شود این است:

چرا باشگاه سایپا باید به جای فدراسیون این جلسات 
را برگزار و هزینه آن را بپردازد؟

پرسش بعدی:
باشگاه سایپا چه سودی از برگزاری این جلسات می 
برد؟ برای دریافت پاسخ این سوالات فقط یک هفته 

انتظار کافی بود.
در گام اول:

»مهرداد سراجی« - مدیرعامل باشگاه سایپا - به عنوان 
سرپرست کمیته فوتسال منصوب می شود.

آیا گام های بعدی هم در راه است؟
بله، از شواهد و قرائن پیداست که به یقین گام های 
بعدی هم در پیش است و باید منتظر حمایت بی 
چون و چرای سازمان لیگ و فدراسیون فوتبال از تیم 
سایپا و پیروزی های پی در پی این تیم در هفته های 
پایانی لیگ و صعود این تیم از رده چهاردهم به رده 
های بالاتر باشیم. اما در باره طلب شستا و مصادره 
ساختمان فدراسیون فوتبال صادق درودگر از اعضای 
سابق تیم اقتصادی فدراسیون فوتبال با گلایه از شستا 

که طلبش را خواسته و نداده اند گفته است:
من بر اساس بیست و پنج میلیاردی که به شستا 
پرداخت شد و از قول وزیر ورزش و جوانان، رئیس 
شستا و خزانه دار فدراسیون فوتبال اعلام کردم که 
بدهی به شستا پرداخت شده است و اکنون هم سر 

حرف خود هستم  که نباید این اتفاق بیفتد.
شرکت شستا بیش از 25 میلیارد تومان پول گرفته 
در مصادره ساختمان  اقدام شستا  نظرم  به  است. 
فدراسیون فوتبال و باشگاه پرسپولیس منصفانه و  
اخلاقی نیست. کشور ایران جزیره ای اداره  نمی شود 
و همه در یک  کشتی نشسته ایم و نباید کسی کشتی 
را سوراخ کند چون خودش هم غرق خواهد شد. این 

رفتار براساس منافع ملی در حوزه روابط یک سازمان 
تقریبا دولتی و زیر مجموعه وزارت کار و امور اجتماعی 
به نام شستا تعریف شده نیست و ما در بین 211 
فدراسیون عضو فیفا مسخره می شویم که فدراسیون 
فوتبال ما مصادره شده است و این تمسخر به شستا 
نیز بر می گردد . فراموش نکنیم که فوتبال برای مردم 
است و باید شستا منافع ملی و آبروی کشور را در نظر 
بگیرد. در پاسخ درودگر می گوییم که مطلب شما از 
روی دلسوزی و با عرق ملی گفته  شده و از جهاتی 
درست هم هست چرا که پولی از یک نهاد نیمه دولتی 
به نهاد نیمه دولتی دیگر قرض داده شده است. حالا 
هم نباید بخاطر ندانم کاری وزیر ورزش این آبرو از 
فوتبال ایران برده شود. اما آن طرف قضیه را هم من 
به عنوان عضوی از خانواده کارگران باید بیان کنم. 
این پول متعلق به کارگر است و از حساب صندوق 
بازنشستگی شستا برداشته شده است. یا از صندوق 
شستا که متعلق به کارگر است. قرار هم بوده سر 
یک موعدی اصل پول برگردد. به نظرم وزیر ورزش 
در هیات دولت نباید اجازه می داد که کار بدینجا 
بکشد و ایدون رفقا و شرکای فوتبالی وزیر که زمان 
عقد قراداد ویلموتس دوتا و چهارتا بغل این مربی 
فرصت طلب می ایستادند تا در تصویر باشند. با این 
وجود فدراسیون فوتبال و وزارت ورزش بسیار اهمال 
کرده اند و با خود گفته اند نمیدهیم و توپ را به زمین 
مردم و افکار عمومی می اندازیم تا همین فضا بوجود 
آید و من و شما نقد کنیم و حمله کنیم تا رییس 
دولت یا آقای جهانگیری که دستور داده پول پرداخت 
شود یک دستوری بدهد و برگشتی توی کار نباشد یا 
از یک منبع دیگری پرداخت شود. وزیر ورزش چون 
می داند دو سه ماه دیگر بیشتر در این منصب نیست 
و بعد که که رفت رفته، خود را به بی خیالی متلق 
زده و این وسط پول مردم برباد رفته و آبروی فوتبال 
ایران در دنیا به سخره گرفته شده است؛ کی بود کی 

بود؟ من نبودم...!

اخطاردادستان به مسئولان ایمن سازی کانال: 

مسئولانه عمل کنید و گرنه به جرم قتل 
عمد غرق شدگان مجازات می شوید!

اندرحکایت ولخرجی فدراسیون از جیب سایپا؛

کار شستا قانونی است، پول کارگران نباید در جیب مفت خورها برود!

با ستارگان روزگار دیرین تیم فوتبال 
ملوان در مسجد سلیمان

دریچۀ ورزشیدر شهر

مریمآقانوری

نویسنده

سیدرضافیضآبادی

نویسندهوروزنامهنگار
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ورزشی »دنیای هوادار« یاد و خاطر زنده یاد »اکبر افتخاری«
 - پیشکسوت فقید فوتبال - را گرامی می دارد

المپیک 2021 توکیو در پیش است. بجای اندیشیدن به رشته 
های مدال آور، از صعود سه تیم فوتبال به مرحله یک هشتم 
نهایی ابراز خرسندی می کنید و این پیروزی های موقتی را به 

حساب عملکرد وزارت ورزش و جوانان می گذارید!؟
فکر کردید در چه رشته هایی، چند سهمیه المپیکی گرفته 
ایم؟ به ویژه در کشتی و وزنه برداری که ورزش اول کشورمان 
محسوب می شوند. به رشته های مدال آور تکواندو، کاراته، 
دوومیدانی، شنا، شیرجه، شمشیربازی و ژیمناستیک فکر کرده 

اید؟ اصلاً رشته های غیرفوتبالی برای شما اهمیتی دارند؟
معلومه که برای جنابعالی و زیر مجموعه تان به تبعیت از 
شما فقط برد و باخت پرسپولیس و استقلال از اهمیت ویژه 
ای برخوددار است و سایر رشته ها را رها کرده اید به امان خدا 
تا هرکس هرچه دلش می خواهد انجام دهد، نظیر فدراسیون 
والیبال و ژیمناستیک! تعلیق چهار ساله جودو برای وزارت 

ورزش ایران اسلامی مهم نیست؟
برگزاری مسابقات لیگ فوتبال، فوتسال، والیبال و... به دلخواه 
سازمان لیگ با این همه حاشیه و بداخلاقی ها ثمره و حاصل 
کدام بی تدبیری است!؟ جنابعالی؟ یا معاونین و مدیران زیر 
مجموعه ای هایتان؟ پاسخ ناگفته مشخص است، لیکن! 

جناب وزیر به هنگام سخن گفتن آنچنان آب و تاب داد که 
گویی فتح خیبر کرده است!

آقای وزیر از کدام عملکردتان در آسیا ابراز خوشحالی می کنید؟ 
کدام کارشناس فوتبالی از عملکرد شما در آسیا تمجید کرده 

است؟
نهایی  هشتم  یک  مرحله  به  ایرانی  های  تیم  که  همین 
مسابقات باشگاه های آسیا صعود کرده اند برای شما کافی 
است؟ از ارسال پیام مدیران )سیاسی( که دست نشانده شما و 

همه کاره ورزش شده اند تا این حد خرسند شده اید!؟
وامصیبتا، با شرایط فعلی و بلایی که بر سر ورزش های پر 
طرفدار ایران آورده اید، در سال های آینده نمی توان آن را احیا 
کرد و به سختی می توان به روزهای پرافتخار گذشته بازگشت، 

به ویژه در عرصه پهلوانی و منش جوانمردی.
به نظر می رسد که باید شاهد تحولی اساسی و تزریق خونی 
تازه به رگ های ورزش کنونی باشیم. امید که چنین شود. 
هرچند بر صاحب این قلم این نکته عیان است که در اوضاع 
و احوال حاکم در ورزش کنونی امیدی برای به وجود آوردن 
حاشیه امنیت وجود ندارد و اگر هم باشد بسیار کم رنگ 

خواهد بود!
در آستانه بازی های المپیک قرار داریم، اگر بنویسیم این چه 
بساطی است و چرا ورزش ما به این حال و روز درآمده است، و 
بخواهیم به تجزیه و تحلیل آن بپردازیم، فریاد اعتراض مقامات 
مسئول گوش فلک را کر خواهد کرد! که در شرایط کرونایی قرار 
داریم، نباید بیش از این انتظار داشت! آقای وزیر در تمام دوران 

چهار ساله شما ویروس کرونا وجود داشته است؟
اگر لب فرو ببندیم و به رسالت خود که همانا اطلاع رسانی و 
آگاهی دادن به مسئولان ارشد حکومتی و مردم شریف و علاقه 

مند به ورزش است عمل نکنیم، خیانتی است نابخشودنی. 
پس صبر می کنیم این حکایت ها را بعد از بازی های المپیک 
۲۰۲۱ توکیو آشکار کنیم. هرچند که دیر خواهد شَد و به عبارتی 
کار از کار گذشته است! چرا که با این انتصابات، بی صاحبی 

ورزش ما تمامی ندارد.
نگاه غلط، تصمیمات نادرست و یک جانبه مسئولان خود 
شیفته، همواره ضربات جبران ناپذیری بر پیکر ورزش ایران 

وارد کرده است.
چندی پیش به موارد مهمی در ارتباط به بداخلاقی و نبود 
فرهنگ در ورزش اشاره داشتیم و دیگر همکاران ورزشی نویس 
این روزنامه هم هر یک از زوایای گوناگون ورزش و مدیریت 
ناتوان ورزش ایران را مورد تجزیه و تحلیل قرار دادند، اما تو 
گویی هنوز چشم بند از چشم جناب وزیر برداشته نشده است 

و گوششان بدهکار این حرف ها نیست که نیست!
به راستی جناب وزیر از ورزش و انتخابات هیات های ورزشی 
در استان ها تا چه اندازه اطلاع دارید!؟ از علت به تاخیر افتادن 
مجمع عمومی انتخابات ژیمناستیک استان اصفهان و دخالت 
های مکرر و غیراصولی رئیس فدراسیون ژیمناستیک در تغییر 

اسامی اعضای مجمع تا چه حد آگاهید؟
روسای  عملکرد  خصوص  در  چطور؟  شما  نژاد  علی  آقای 

فدراسیون ها چقدر آگاهی دارید؟
آیا از ورود و خروج مربیان و بازیکنان که با توصیه رئیس 
فدراسیون والیبال صورت می گیرد خبر دارید؟ و آیا نظارت 
دقیق و کار کارشناسی صورت می گیرد؟  از آش شلم شوربایی 
که سازمان لیگ والیبال در برگزاری مسابقات این دوره از رقابت 
ها که به طور متمرکز در تهران به صورت باری به هرجهت پخته 

بود، تا چه اندازه خبر دارید؟

و  پیشکسوتان  و  امین  مشاوران  و  فن  اهالی  توانایی  از 
کارشناسان خبره والیبال در حوزه های مختلف فدراسیون 
والیبال تا چه اندازه استفاده می شود؟ و چرا افراد سیاسی 
و غیر والیبالی جایگزین کسانی شده اند که عمر و جوانی 
شان را در راستای اشاعه، رشد و توسعه والیبال صرف کرده 
اند!؟ و اینک آن ها را خانه نشین کرده اند؟! مسبوقید؟ یقیناً 
که خیر! چون همه این موارد به خواست و توصیه خود شما 
صورت می گیرد! مهم نشمردن ابعاد فرهنگی در فدراسیون 
والیبال کوچک ترین ارزشی برای شما ندارد؟ معضلی که 
برجای مانده از بداخلاقی بی حد و حصر در والیبال و ناشی 
از عدم مدیریت صحیح و حاکمیت پول در این فدراسیون 

است!؟
سخن پایانی: کارشناسان معتقدند تکلیف اداره امور ورزش و 
شرایط و ضوابط باید تغییر کند و از ابزار و امکانات موجود با 
استفاده از تجارب پیشکسوتان در مسیری درست و به نحو 
شایسته ای بهره مند شویم و با حرکتی نو مبتنی بر پایه 

مدیریتی شایسته و با تجربه قدم برداریم...

ورزش ایران را رها کرده اید به امانِ خدا و از صعود تیم های فوتبال به مرحلۀ  حذفی با ابراز خرسندی، سینه ستبر می کنید؟

آقای وزیر، ورزش فقط فوتبال نیست!

دیدگاه

حضور تیم  ملی بسکتبال در تورنمنت چهار جانبه لبنان
شاگردان  مهران  شاهین طبع  در تیم ملی بسکتبال ایران  که قرار است از 

روز ۲۶ اردیبهشت خود را برای حضور پنجره سوم مسابقات انتخابی 
کاپ آسیا ۲۰۲۱ آماده کنند، در مسیر آماده سازی  در یک تورنمنت 

چهارجانبه به  میزبانی  لبنان  نیز شرکت می کنند، این تورنمنت ۱۱ تا 
۱۷ خرداد به میزبانی لبنان برگزار خواهد شد.

معاون سابق استقلال، مشاور عزیزی خادم شد
با حکم شهاب الدین عزیزی خادم ریاست فدراسیون فوتبال ایران، دکتر امین 

نوروزی به عنوان مشاور پزشکی ریاست فدراسیون فوتبال منصوب شد، 
امین نوروزی که به عنوان مشاور پزشکی ریاست فدراسیون فوتبال 

منصوب شده است، سال ها پزشک و ریاست معاونت پزشکی باشگاه 
استقلال تهران بود.

شهره موسوی عضو کمیته زنان AFC شد
براساس اعلام کنفدراسیون فوتبال آسیا، سیده شهره موسوی نایب رئیس 

فدراسیون فوتبال به عنوان عضو کمیته زنان این نهاد بین المللی 
انتخاب شد، داتو ویندزور جان، دبیرکل AFC با ارسال نامه ای به 

فدراسیون فوتبال ایران با اعلام این خبر، موسوی را بعنوان عضو 
کمیته زنان AFC در دوره زمانی ۲۰۱۹ تا ۲۰۲۳ معرفی کرد.

لغو میزبانی چابهار از جام تختی؛ آزادی میزبان شد
میزبانی شهر چابهار از رقابت های بین المللی کشتی آزاد و فرنگی جام 

تختی به دلیل عدم همکاری سازمان مناطق آزاد چابهار، لغو شد، بر 
اساس تصمیم جدید فدراسیون کشتی ایران، رقابت های بین المللی 

کشتی آزاد و فرنگی جام تختی از ۲۷ تا ۳۱ اردیبهشت در سالن ۱۲ 
هزار نفری ورزشگاه آزادی تهران برگزار می شود.

مدیرعامل جدید گل گهر سیرجان انتخاب شد
با تصمیم هیات مدیره باشگاه گل گهر سیرجان، محمد اسفندیار پور که 

عضو هیات مدیره این باشگاه بود، به عنوان مدیرعامل جدید گل گهر 
سیرجان برگزیده شد، پیش از این، جواهری مدیرعامل گل گهر 

سیرجان بود. او پیش تر از جمع هیات مدیره خارج شده بود و با 
این تصمیم، به طور کامل با باشگاه سیرجانی قطع همکاری کرد.

حضور یک سرمربی فوتبال در مسابقات رالی قهرمانی جهان
آندره ویاش بواش در رقابت های رالی پرتغال حضور خواهد داشت، با اعلام 

مسئولان برگزارکنندگان  رالی پرتغال، این مربی پرتغالی فوتبال در رقابت 
های جهانی رالی پرتغال حضور خواهد داشت، آندره ویاش که در تیم 

هایی چون پورتو، چلسی و تاتنهام حضور داشته است، برای اولین 
بار در رقابت های جهانی رالی در کشور پرتغال حضور خواهد داشت.

لغو مسابقات تیراندازی جام جهانی جوانان
فدراسیون تیراندازی آلمان به فدراسیون جهانی اعلام کرد که همه گزینه ها را 

برای برنامه ریزی مجدد جام جهانی انجام داده است اما با توجه به بازه 
زمانی و برگزاری بازی های المپیک توکیو و مسابقات جهانی جوانان 

تعویق مسابقات نیز قابل کنترل نیست، پیش از این فدراسیون جهانی 
برگزاری مسابقات قهرمانی جوانان جهان را مهر ۱۴۰۰ اعلام کرده بود.

تقدیر فدراسیون جهانی از دو فعال ایرانی رشته والیبال نشسته
فدراسیون جهانی والیبال نشسته به مناسبت روز جهانی این رشته، از برخی 

چهره های تأثیر گذار والیبال نشسته که دست کم ۱۰ سال در حوزه 
تخصصی خود فعالیت داشته اند با اهدای تقدیرنامه ای قدردانی کرد، 

در همین راستا دو داور بین المللی کشورمان مهدی آشوری و خضراله 
ترابی تقدیر نامه ای از سوی رییس فدراسیون جهانی دریافت کردند.

ن بعضی ها داغشو دوست دار

اصغرقلندری

نویسندهوروزنامهنگار
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گویا آن طور که مشخص است، فوتبال ایران هنوز هم باید تاوان 
ندانم کاری تاریخی مسئولان ورزش و فوتبال کشور را در ماجرای 

»ویلموتس گیت« را بدهد.
در زمان ریاست مهدی تاج، جنابشان مبلغ دو میلیون یورو برای 
پرداخت بخشی از قرارداد مارک ویلموتس از شستا قرض کرده بود 
که خسارت ناشی از این قرارداد و بدهی فدراسیون به شستا، موجب 
دانگ  و سه  فوتبال  فدراسیون  دانگ سند تک برگ  انتقال شش 

ساختمان باشگاه پرسپولیس به نام شستا شد.
در آخرین ترکش از فاجعه تاریخی قرارداد نجیب زاده بلژیکی، شرکت 
سرمایه گذاری تامین اجتماعی، در ازای بدهی دو میلیون یورویی 
مالکیت  و  توقیف  به  اقدام  هلدینگ،  این  به  فوتبال  فدراسیون 
ساختمان های این فدراسیون کرده و تا فدراسیون فوتبال به جای 
کنونی  از محل  غیر  فکر مکان جدیدی  به  فقط  بدهی،  پرداخت 
باشد، همچنین این پرونده پای باشگاه پرسپولیس را هم به وسط 
کشیده و مالکیت سه دانگ از ساختمان این باشگاه که در مالکیت 

فدراسیون بود، به شستا واگذار شده است.
و  حقوقی  امور  مدیر  اسماعیلی  مهدی  خبر،  این  اعلام  از  پس 
صدور  با  هم  اجتماعی  تأمین  سرمایه گذاری  شرکت  قراردادهای 
بیانیه ای از طرف این شرکت توضیحاتی درخصوص این حکم ارائه 
داد که شستا با مجموع اقدامات قضایی و قانونی صورت گرفته، 
از  وارده  خسارات  انضمام  به  روز  نرخ  به  را  شده  پرداخت  مبلغ 

فدراسیون فوتبال وصول کرده است.
کابوسِ  این  یایان  معنای  به  می تواند  حکم  این  نظر،  به  اما 
وحشتناک فوتبال ایران باشد، در شرایطی که همین چند ماه گذشته 
بود که مسئولان اسبق فدراسیون، در ابتدا خبر از توافق با شستا 
و بعدتر خبر از پرداخت کامل بدهی فدراسیون فوتبال به شرکت 
سرمایه گذاری تأمین اجتماعی را داده بودند، علی سلیمانی خزانه دار 
فدراسیون وقت در تاریخ ۱۳ بهمن ماه اعلام کرد که بدهی به شرکت 

شستا به طور کامل تسویه شده است.
علی سلیمانی در این باره ادعا کرده بود که با همکاری وزارت ورزش 
و جوانان، ۴ میلیارد دیگر به شرکت شستا پرداخت شد، بدین ترتیب 
مجموع پرداختی به این شرکت به ۲۵ میلیارد رسیده که براساس 
نرخ روز هنگام استقراض دقیقا معادل دو میلیون یورویی است 
که در سال 98 از این شرکت قرض گرفتیم، اما مدیر امور حقوقی 
و قراردادهای شستا گفت که با مجموع اقدامات قضایی و قانونی 
صورت گرفته، مبلغ پرداخت شده را به نرخ روز به انضمام خسارات 
وارده از فدراسیون فوتبال وصول کرده است، تا ادعای فدراسیون 

نشین های اسبق، به طور کامل رد شود.
مسئولان فدراسیون جدید هم با همان سیستم قهرمان سازی از 
شروع اقداماتی ثمربخش برای حل این مشکل می گفتند اما حالا 

شرکت شستا برای وصول طلب دو میلیون یورویی اش از فدراسیون 
فوتبال، با اخذ سند تک برگ برای ساختمان فدراسیون فوتبال، شش 
دانگ ساختمان باشگاه پرسپولیس را هم با حکم قضایی، به جای 
طلب دو میلیونی اش، به تملک خود دراورده است، در شرایطی که 
این عمل از سوی مدیران پرسپولیس بی پایه بی اساس خوانده شد.
یکی دیگر از نکات عجیب این است که سایت فدراسیون فوتبال در 
تائید این خبر در مصاحبه ای با میرشاد ماجدی، عضو هیات رئیسه 
فدراسیون فوتبال ایران، علاوه بر ماجرای سند تک برگ ساختمان 
از سند ساختمان  فدراسیون فوتبال، موضوع واگذاری سه دانگ 
باشگاه پرسپولیس را تائید کرد، در شرایطی که شرکت شستا، در 
بیانیه اعلام کرد ادعایی روی ساختمان باشگاه پرسپولیس ندارد تا 

این موضوع نکته مبهم این ماجرا باشد.
طبق شنیده ها، شرکت شستا به فدراسیون فوتبال اعلام کرد به شرط 
پرداخت اجاره می توانند همچنان در ساختمان سئول ساکن باشند و 
در اینصورت نیازی به جابجایی و نقل مکان ندارند، البته این شایعه 
در شرایطی شنیده شده است که در ابتدا گفته می شد، مسئولین 
شستا به کارمندان فدراسیون فوتبال اعلام کرده بودند که هرچه 
سریعتر باید ساختمان را ترک کنند تا اقدامات مزایده و فروش 

سریعتر انجام گیرد.
بهرحال هرکدام از این دو اتفاق صورت بگیرد توفیق چندانی ندارد، 
چنین رخدادی برای کشوری چون ایران یک ننگ تاریخی بود که 
خوشبختانه به یاری وزارت ورزش و جوانان و به همت مسئولین 
فدراسیون پنج ستاره، در دوران مدیریت صفرِ دوستان در وزارت 

ورزش، به این افتخار هم رسید.
از دیگر نکات جالب توجه، ماجرای اسکان فدراسیون فوتبال پس 
از این حکم است، درست سه سال پیش بود که مراسم کلنگ زنی 
ساختمان جدید فدراسیون فوتبال در زمان مدیریت پرافتخار مهدی 
تاج و با حضور رئیس کنفدراسیون فوتبال آسیا، برگزار شد، اما پس 
از گذشت سه سال هنوز یک آجر روی آجر گذاشته نشده است حالا 
مشخص نیست از این پس فدراسیونی ها به کجا نقل مکان می کنند.

شستا  شرکت  از  سنگینی  شستِ  ضربه  اتفاق  این  شک  بدون 
برای ورزش و فوتبالِ ما بود، فدراسیون فوتبالی که همین چند 
وقت پیش، پس از گذشت سه سال با  کسر مالیات و ... پاداش 
قهرمانی بانوانمان را به مبلغ حدود ۱۹ میلیون تومان با کلی منت، 
با زرنگی سکه های  یا وزارت ورزشی که  به حسابشان واریز کرد، 
کشتی گیران مدال آور را می خواست به نرخ همان زمان گذشته 
به صورت وجه نقد پرداخت کند در پرونده ای حقوقی سنگینی قرار 
گرفتند، که یک طرف دعوا طلبش را تمام و کمال و به نرخ روز علاوه 
بر خسارات وارده اش از فدراسیون فوتبال و وزارت ورزش دریافت کرد 

تا ثابت کند، که همیشه طرف برنده نخواهند بود.
به هرحال این حکم قابل بازگشت نیست و فوتبال ایران برای چندمین 
بار در شرایط بحرانی قرار گرفته است، شرایطی که دیگر در دوران چهار 
و اندی ساله سوءمدیریت جناب سلطانی فر و همکارانشان در وزارت 

ورزش و جوانان، برای اهالی فوتبال موضوع عجیبی نیست.
راستی ما هنوز هم منتظر مجازات عاملین آسیب به بیت المال در 
پرونده مارک ویلموتس هستیم، چه آن هایی که از هلند این »مربی 
سرگردنه« را به فوتبال ایران پیشنهاد کردند و چه آن هایی که زیر 

قرارداد ترکمنچای او را امضاء کردند.

جدیدترین رنکینگ المپیکی هوگوپوشان از سوی 
فدراسیون جهانی تکواندو اعلام شد.

به گزارش »دنیای هوادار«، فدراسیون جهانی تکواندو 
رنکینگ المپیکی تکواندوکاران در ماه می را اعلام 

کرد.
فدراسیون  از سوی  اعلام شده  رده بندی جدید  در 
جهانی، آرمین هادی پور نماینده وزن ۵۸- کیلوگرم 
کشورمان در رده ششم قرار گرفت و حسین لطفی 
دیگر تکواندوکار ایران در این وزن، رده هفتاد و پنجم 

را به خود اختصاص داد.
در وزن ۶۸- کیلوگرم میرهاشم حسینی جایگاه خود 
در رده هفتم را حفظ کرد، سروش احمدی همچنان 
در جایگاه سیزدهم باقی ماند و امیرمحمد بخشی نیز 

رده بیستم را به نام خود ثبت کرده است.
محمدعلی خسروی در وزن ۸۰- کیلوگرم در رده سی 
و هفتم قرار دارد و علی اشکوریان رده سی و نهم را 

به خود اختصاص داده است.
سجاد مردانی تکواندوکار وزن ۸۰+ کیلوگرم جایگاه 
هشتمی را به خود اختصاص داده است. سعید رجبی 
دیگر نماینده این وزن رده سی و پنجم را در اختیار 

دارد.
اما در گروه زنان مهلا مومن زاده در وزن ۴۹- کیلوگرم، 

رده شصت و پنجم را به نام خود ثبت کرده است.
در وزن ۵۷- کیلوگرم پریسا جوادی در رده شصت و 
سوم جای گرفته است. یلدا ولی نژاد و ناهید کیانی 
نیز که به تازگی وزن خود را تغییر داده اند در رده ۱۲۱ 

و ۱۳۹ قرار گرفتند.
در وزن ۶۷- کیلوگرم کیمیا همتی رده چهل و نهم 
را به نام خود ثبت کرده است و ملیکا میرحسینی در 

جایگاه شصت و سوم قرار دارد.
در وزن ۶۷+ کیلوگرم نیز زهرا پوراسماعیل با بدست 
آوردن مدال طلا در رده پنجاه قرار گرفته است. اکرم 
خدابنده دیگر نماینده این وزن در رده شصت و دوم 

جای دارد.

رنکینگ  المپیکی

وزن ۵۸- کیلوگرم:

۱- »جون جانگ« از کره جنوبی
۲-«تای هون کیم« از کره جنوبی

۳- »ویتو دلایکویلا« از ایتالیا
۴- »جیسوس تورتوسا« از اسپانیا

۵- »میخائیل آرتامونوف« از روسیه
۶- »آرمین هادی پور« از ایران

 وزن ۶۸- کیلوگرم:

۱- »دای هون لی« از کره جنوبی
۲- »برادلی سیندن« از انگلیس

۳- »شوای ژائو« از چین
۴-  »جواد آچاب« از بلژیک

۵- »جاویر پرزپولو« از اسپانیا
۶- »ادیوال پونتس« از برزیل

۷- »میرهاشم حسینی« از ایران

وزن ۸۰- کیلوگرم:

۱- »ماکسیم خراماتکوف« از روسیه
۲- »میلاد بیگی« از آذربایجان

۳-«چیک سی سه« از ساحل عاج
۴- »ایکارو مارتینز« از برزیل

۵- »نیکیتا رافالوئیچ« از ازبکستان
۶- »تونی کانائت« از کرواسی

...
۳۷- »محمدعلی خسروی« از ایران

۳۹- »علی اشکوریان« از ایران

وزن ۸۰+ کیلوگرم:

۱- »ولادیسلاو لارین« از روسیه
۲- »کیو دون این« از کره جنوبی
۳- »الکساندر باخمن« از آلمان

۴- »رادیک ایسایف« از آذربایجان
۵- »ماهاما چو« از انگلیس

۶- »ایوان تراجکویک« از اسلوونی
۷- »عبدل ایسوفو« از نیجر
۸- »سجاد مردانی« از ایران

جهانی  رنکینگ  تکواندو  جهانی  فدراسیون 
پاراتکواندوکاران برتر را اعلام کرد که ۲ ایرانی موفق 

به حضور در جایگاه نخست وزن خود شدند.
به گزارش »دنیای هوادار« و براساس رنکینگ جدید 
فدراسیون جهانی؛ در بخش زنان »مهتاب نبوی« با 
۸۲.۵۰ امتیاز همچنان در رده نخست وزن منهای 

۵۸ کیلوگرم )41( قرار دارد.
در این رنکینگ »سعید صادقیان پور« در وزن منهای 
۶۱ کیلوگرم K۴۲ با ۵۰/۲۰۸ امتیاز در رده دوم قرار 

دارد. 
همچنین »احمد نریمانی« هوگوپوش وزن  به اضافه 
۷۵ کیلوگرم 42K نیز با ۱۹۱.۳۰ امتیاز صدرنشینی 
خود را حفظ کرد. در این وزن »مهدی بهرامی آذر« با 

۵۰/۱۰۶ امتیاز به جایگاه دومی خود تداوم بخشید.
کیلوگرم   ۷۵ منهای  وزن  در  پوررهنما«  »مهدی 
دارد.  قرار  سومی  رده  در  امتیاز  با ۱۹۱.۸۴   )K۴۴(
»اصغر عزیزی« پاراتکواندوکار وزن  به اضافه ۷۵ 
کیلوگرم )K ۴۴( با ۱۸/۱۴۷ امتیاز در جایگاه پنجم 

جدول رده بندی قرار گرفت.

پاراتکواندو برای نخستین بار در بازی های پارالمپیک 
توکیو حضور دارد که مهدی پوررهنما و اصغر عزیزی 
این  در  حضور  سهمیه  کسب  به  موفق  ایران  از 

رقابت ها شدند.
در بخش زنان »فاطمه دودانگه« و »رایحه شهاب« 
۲ نماینده پاراتکواندو ایران هستند که قرار است در 

رقابت های کسب سهمیه پارالمپیک شرکت کنند.

»ویلموتس گیت«، فدراسیون فوتبال را آواره کرد؛

ضربه شستِ شستا!
رنکینگ المپیکی تکواندوکاران اعلام شد

۲ پاراتکواندوکار ایرانی در صدر رنکینگ جهانی

گوشه و کنارداستان جلد

»دنیای هوادار« یاد و خاطر زنده یاد »انوشیروان چهابدار شیرازی« 
- پیشکسوت فقید فوتبال - را گرامی می دارد

محمدرضاولیزاده

دبیرسرویسورزشی
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